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Vážení spoluobčané, 
rád bych opět v tomto čísle Plesenských novin 

informoval o práci zastupitelů a o připravovaných investičních 

akcích, které bychom chtěli ještě v tomto roce realizovat. 

Stavební práce na nové silnici do Bad Brambachu jsou v plném 

proudu a v tomto měsíci také začne stavební firma Algon a.s. 

s bouráním bývalého nákupního střediska, které potrvá do 

konce měsíce července. Na tomto místě ihned po skončení 

těchto demoličních prací zahájíme výstavbu nového bytového 

domu, kde vznikne celkem 16 bytů. Na konci příštího roku by 

měl dům začít sloužit svému účelu. Další investicí, která začne 

také v tomto měsíci, je zateplení domu č. 488 v Kostelní ulici 

(Pečovatelský dům). Celkové náklady jsou okolo 2 000 000,- 

Kč a na tuto akci jsme získali dotaci ve výši cca. 700 000,- Kč. 

Dotaci ve výši 100 000,- Kč jsme také získali od 

Karlovarského kraje na obnovu fasády na budově mateřské 

školy. Jedná se hlavně o obnovení nátěru a zde celkové 

náklady nepřesáhnou 200 000,- Kč. Dále jsme připravili 

rekonstrukci chodníku od městského úřadu ke hřbitovu, která 

by zahrnovala odstranění starých panelů a nevyhovujících 

obrubníků a položení nové zámkové dlažby. Na tuto 

rekonstrukci jsme také podali žádost o dotaci. Při úspěšném 

schválení dotace by stavební práce byly hotovy do konce 

letošního roku. Samozřejmě, že jsme také nezapomněli na 

opravu místních komunikací a v tomto roce budeme 

rekonstruovat ulici Českou, Dolní a část Šeříkové. Komunikace 

stále zůstávají největším problémem města,  proto se snažíme 

postupovat koncepčně a každý rok vynaložit maximální 

možnou částku na tyto opravy. Samozřejmě každého trápí 

právě komunikace vedoucí k jeho domu, ale je nutné se na 

problém dívat z více úhlů. Zastupitelé spolu se stavebním 

výborem vždy pečlivě zvažují, kde peníze investovat. 

Hlediskem je vytíženost i stav dané komunikace. Opravdu 

bychom rádi vyhověli všem, ale je nutné vycházet z finančních 

dispozic města. Závěrem bych také rád zmínil údržbu zeleně 

v našem městě, která nás také velmi trápí. V současné době 

máme v technických službách z úřadu práce na veřejně 

prospěšné práce dva zaměstnance na sekání trávy a čtyři 

zaměstnankyně na hrabání. K tomu ještě pomáhá jeden náš 

kmenový zaměstnanec. Při takovém množství ploch, které je 

třeba udržovat, je to ale pořád málo. Neustále máme žádost na 

pět pracovních míst od úřadu práce, ale bohužel zatím tito lidé 

chybí. Touto cestou bych vyzval případné zájemce o brigádu 

na sekání trávy, aby se přihlásili na městském úřadě. 

Přeji Vám hezké letní dny a všem školákům klidný a 

úspěšný konec školního roku a hezké vysvědčení. 

Petr Schaller, starosta města
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Zprávy ze základní školy 
 

„Strach má velké oči“ 
 

Věřte nebo ne, ale že je tomu opravdu tak, jsme měli 

možnost se přesvědčit zhlédnutím výše uvedeného divadelního 

představení dne 31. 5. v Západočeském divadle Cheb.  

Pohádku pro děti, které se rády bojí, sledovali 

tentokrát žáci druhé a třetí třídy s velkým zaujetím od začátku 

až do samého konce.  

Baba Magi a loupežník Bujón provozují uprostřed 

hustého lesa podivnou živnost – hospodu V Zátiší, v níž vaří 

začarované polévky, které nic netušící pocestné mění ve 

strašidla. Když promění knížecí dcerku, starostova syna a 

vyhlášeného místního siláka, odvážný dřevorubec se rozhodne 

je hledat a zachránit. Naštěstí má kouzelnou kliku od flašinetu. 

No a vše, jak už to tak v pohádkách bývá, nakonec dobře 

dopadne. 

Skvělé herecké výkony jsme na závěr ocenili 

bouřlivým potleskem. 

Už teď se těšíme  na další návštěvu chebského 

divadla. 

Mgr. Anna Horčičková 

 

Poklady ze spíže na naší škole 
 

Letos naše škola opět vařila s babičkami. 26. 5. 2017 

jsme uzavřeli druhý, pilotní rok zapojení naší Ekoškoly do 

projektu Menu pro změnu, tentokrát s podtématem 

Agrobiodiverzita. V tomto roce jsme v rámci tohoto tématu 

měli již přednášku v MKS a zřídili Semínkovnu v knihovně. 

Do našeho Dne činu s názvem „Vaříme s babičkami 

recepty našich babiček, tentokrát s poklady ze spíže“ se 

zapojilo mnoho obyvatel našeho města. Nejdůležitějších bylo 

jedenáct úžasných babiček-kuchařek, které se nebály podělit se 

o svůj kuchařský um se žáky naší školy. Dále všichni, kdo 

donesli své zavařené poklady, a porota, která je pečlivě 

ochutnávala. Nebylo co závidět. Za osmdesát minut ohodnotili 

padesát jedna vzorků!  

Nakonec jsme se všichni sešli v altánu u školy, kde 

jsme odměnili nejlepší zavařeniny a ochutnali dvanáct jídel, 

která během tří hodin uvařily děti s babičkami v různých 

kuchyních po celém městě. Všechna jídla byla výborná, o čemž 

svědčila hlavně rychlost snědení.  

 

Děkuji H. Dingové, H. Merhoutové, A. 

Koprušťákové, M. Šibalové, J. Peltrámové, M. Jelínkové, O. 

Kukové, S. Šulhofové, A. Glazerové, H. Maierové, I. 

Cheníčkové. Děkuji pracovníkům Technických služeb za 

velkou pomoc při přípravě areálu, Doris Bigasové za grafické 

služby, žákyním deváté třídy za catering a všem návštěvníkům 

akce za podporu. Všem dětem a členům Ekotýmu díky za 

krásný den. 

 

Mgr. Alena Jelínková 

 

Zprávy z mateřské školy 
Květen v MŠ 
 

V tomto měsíci se již pomalu blíží konec školního 

roku a i ve školce je čím dál rušněji. Mimo jiných témat 

v našem školním vzdělávacím programu, jako jsou zvířátka, 

věnujeme velkou pozornost svátku všech maminek. 

Připravujeme pro ně s dětmi drobné dárečky a ve třídě Koťat a 

Dráčků i program, který jim při společném odpoledni 

předvedeme. Ve druhé třídě si Koťátka pro maminky připravila 

společné tvoření. Všechny přítomné maminky a babičky se 

s chutí pustily do zdobení keramických srdíček, které si pak 

odnesly domů. 

V polovině května proběhl zápis do mateřské školy. O 

docházku do školky mělo zájem více dětí, než od nás v září 

odejde do školy. Po organizačních úpravách budeme moci 

všem zájemcům, kteří ovšem splní svoji povinnost a přinesou 

do školky potvrzení o řádném očkování, od září vyhovět. 

Rovněž jsme se všichni vyfotili na závěr školního 

roku, aby si každý mohl i po letech připomenout třídu a 

kamarády, se kterými do školky chodil. 
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Výlet do Františkových Lázní 
 

V rámci projektu Pojď si hrát jsme naplánovali 

společný výlet s dětmi z Bad Brambachu do tohoto lázeňského 

města. Vše bylo hrazeno z fondu projektu, a tak se děti svezly 

mikrovláčkem, prohlédly si zvířata a ochutnaly zmrzlinu. 

Sebou měly svačinu a něco k pití, což přišlo vhod, jelikož ten 

den bylo obzvlášť teplé počasí. Že k sobě děti z Plesné a Bad 

Brambachu patří, bylo na první pohled poznat podle stejných 

triček, které jsme nechali pro účely projektu vyrobit. Po 

vydařeném dopoledni jsme se rozloučili a odjeli do svých 

školek. 

Vedoucí MŠ Miroslava Gruberová, DiS. 

 

 

 

Zprávy ze speciálních tříd 
 

Pálení čarodějnic ve Spojovací 
 

Pálení čarodějnic (také Noc čarodějnic, 

Filipojakubská noc, Valpuržina noc nebo Beltine) se 

odehrává v noci z 30. dubna na 1. května. 

Jde o velmi starý a 

dodnes živý lidový zvyk a 

zvláštní jarní svátek, 

rozšířený o tomto datu 

zejména v Evropě. Tuto noc 

se lidé scházeli a scházejí u 

zapálených ohňů, z pozemků 

vyčištěných pro příští 

obdělávání pálí staré klestí, a 

slaví příchod jara. Na 

některých místech se 

staví májka.  

Noc z 30. dubna na 

1. května byla pokládána 

za magickou. Svátek se 

původně pravděpodobně 

slavil o úplňku, jenž byl 

nejblíže dnu, nacházejícímu 

se přesně mezi jarní 

rovnodenností a letním 

slunovratem. Lidé věřili, že 

tuto noc se čarodějnice na 

prokletém místě (například 

na popravišti) slétají na 

čarodějnický sabat. Tato noc 

byla jedním z největších 

pohanských svátků. Lidé 

také věřili například v 

otevírání různých jeskyní a 

podzemních slují, ve kterých 

jsou ukryty poklady. Hlavním smyslem tohoto starého lidového 

zvyku byla pravděpodobně oslava plodnosti.  

Na ochranu před čarodějnicemi (původně před zlými 

duchy a démony obecně, čarodějnice jsou až 

výsledkem inkvizičních procesů - Čarodějnickými procesy se 

rozumí světské a církevní trestní jednání 

proti čarodějnicím a čarodějům. Jedná se o historický jev, 

který trval od 15. do 18. století, prováděný jak katolickými, 

tak protestantskými  vrchnostmi) se na vyvýšených místech 

zapalovaly ohně. Postupem 

času se z těchto ohňů stávalo 

„pálení čarodějnic“. 

Zapalovala se smolná košťata 

a vyhazovala se do výšky. 

Popel z těchto ohňů měl mít 

zvláštní moc pro zvýšení 

úrody. Někdy se rozhrnutým 

popelem vodil dobytek k 

zajištění plodnosti, jindy se 

přes oheň skákalo kvůli 

zajištění mládí a plodnosti. V 

Německu se čarodějnice 

slétají na čarodějnický 

sabat do Brockenu. 

Stejný či podobný 

svátek se slaví v mnoha 

jiných evropských zemích 

(Skotsko, Irsko, Walles, 

Švédsko, Dánsko, Finsko, 

Polsko, Rusko, Rumunsko, 

Německo, Litva). Různé 

země označují tento svátek 

různými jmény. 

Tento lidový zvyk 

jsme si připomněli i ve 

speciálních třídách ZŠ ve 

Spojovací. Děti v rámci 

pracovní a výtvarné výchovy 

vyráběly figury čarodějnic, 

které se jim velmi povedly. Založili jsme i malou hranici, na 

které jsme vyrobené čarodějnice spálili. Zároveň jsme ji využili 

ke spálení suchého klestí z pozemku a v závěru i k opečení 

buřtů.      

Adéla Lekešová - asistentka pedagoga
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Městská knihovna Plesná 

Celé Česko čte dětem v městské knihovně 
 

V pátek 12. května odpoledne jsme se sešli s dětmi 

opět se zvířátky z celého světa, tentokrát ne v klubu, ale 

v prostorách knihovny. Děti zaujaly rekordy z říše zvířat, které 

nás všechny překvapují svým tajemnem.  

Z knihy Ivana Klímy Kokrhací hodiny  jsme si 

přečetli příběh Chvástavá žába. A protože nikdo z nich 

nevěděl, co znamená slovo chvástavá, tak jsme si jej společně 

vysvětlili. Děti si myslely, že je to žába, která chvátá. A tak 

zjistily, že chvástavost není dobrá vlastnost, protože žába na ni 

doplatila.  

Pavel dětem četl z knihy Kvak a Žbluňk jsou 

kamarádi od Arnolda Lobela. Kniha vyšla již před čtyřiceti 

lety, ale děti svým vtipem pobavila i dnes. Seznam, tak se 

jmenovalo vyprávění. A byl to seznam věcí, které měl Žbluňk 

dnes udělat: nasnídat se, obléknout se, jít ke Kvakovi, jít 

s Kvakem na procházku, poobědvat, zdřímnout si, hrát 

s Kvakem hry, povečeřet a jít spát. Krásný seznam, že? Všem 

by se nám jistě líbil. 

Při dalším čtení se setkáme 16. 6. odpoledne a budeme 

se společně těšit na krásné dva měsíce her, slunce a lenošení. 

„Těšíme se na prázdniny“ je tématem posledního čtení v tomto 

školním roce.   

Dana Placatková, knihovnice 

 

UPOZORNĚNÍ: 

Z důvodu čerpání dovolené bude knihovna od 1. července do 

14. července UZAVŘENA! 

 

 

Vítání občánků 
 

Dne 27. května 2017 byli v obřadní místnosti 

Městského úřadu Plesná slavnostně přivítáni tito občánci města 

Plesná:  

Vanesa Sencová, Milan Šíma, Žaneta Berkiová, Adéla 

Kejmarová, Nina Brudnová,Viktorie Peksová, Ondřej Chmela, 

Amálie Kupcová, Adél Poláčková 

Městský úřad děkuje dětem z MŠ Plesná ze třídy 

Dráčků a především jejich učitelkám Lence Vaškové a Lence 

Mrázkové za jejich milou a dlouhodobou účast při těchto 

slavnostních příležitostech. 
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Dětský domov Plesná 
 

PODĚKOVÁNÍ 
 

Blíží se nám konec školního roku, ale ještě než začnou 

prázdniny, čekají děti a zaměstnance v DD Plesná změny. 

Dětský domov Plesná se slučuje s Dětským domovem Karlovy 

Vary a Ostrov. V podstatě se nic nemění, jsou to více méně 

změny v názvu.  

Chtěla bych poděkovat všem, co doposud pomáhali 

našemu dětskému domovu. V první řadě Městu Plesná a panu 

starostovi a panu tajemníkovi, panu řediteli Polívkovi, sboru 

hasičů Plesná, paní Placatkové a Bigasové a sponzorům, kteří 

nás podporovali a pomáhali. Velice ráda bych touto formou 

poděkovala společnosti LAGARDE spedition spol. s r.o. Cheb, 

za jejich sponzorské dary i finanční příspěvky, které dali 

našemu Dětskému domovu v Plesné, skupině KRYŠTOF za 

krásný finanční dar, panu Mlezivovi, MONTI SPA Františkovy 

Lázně, Libatex spol. s.r.o Libavské údolí, společnosti Lékárníci 

95, společnosti Sauron CZ s.r.o Cheb, Městskému kulturnímu 

středisku Františkovy Lázně, Tereze Maxové a její nadaci, 

neziskové organizaci Nadání a dovednosti, manažerům 

TANGO a panu Klempířovi, firmě SKALEX a panu 

Chládkovi, firmě IKEA, ING, sdružení Nošenky z Plzně, 

studentům gymnázia Sokolov, paním Votavové, ředitelce 

Hospice Sv. Jiří v Chebu a v neposlední řadě našim německým 

přátelům Initiative - Hilfe für Kinder in Not Bärnau.  

Ještě jednou velice děkujeme!   

Mgr. Milada Nedvědová  

 

SPCCH Plesná 
 

Květnový výlet 
 

Letošním tradičním májovým cílem se nám stal 

Středočeský kraj a město Benešov v jeho jihovýchodní části. 

V pěkném, na výlety stvořeném ránu 20. května 

nastoupilo postupně na daných stanovištích 48 přihlášených a 

natěšených účastníků do nám již známého autobusu s vlídným 

a ochotným řidičem M. Zakuťanským. Podle usazení mnohdy 

už i na svá obvyklá místa. 

Okresní město Benešov nás uvítalo sluníčkovou 

pohodou a rozjásaným zaplněným nádvořím tamního pivovaru 

Ferdinand, kde se konala velká kulturní akce Víkend s 

Ferdinandem ke 120. výročí založení Františkem Ferdinandem 

d´Este. Součástí sobotní akce byla výstava veteránů značky 

Škoda a Tatra a motocyklů. Kapela se zvláštním názvem 

„Ruce, nohy“ pěkně vyhrávala retro i country návštěvníkům k 

ochutnávce všech 7 druhů vyráběných piv. Také jsme 

ochutnali. Po prohlídce centra města nás čekalo odpoledne s 

romantickým zámkem Konopiště. 

Absolvovali jsme objednaný okruh v zámku, jehož 

interiéry nám přiblížily život v době panování Františka 

Ferdinanda d´Este s velmi zdařilým průvodcovským slovem 

mladých průvodců. Pak si každý zvolil prohlídku doplňkových 

expozic. Pokochal se nádherou velkého parku, kde jsme v 

poklidné procházce obdivovali vzrostlé stromy, cizokrajné 

keře, nahlédli do skleníků a poseděli u kávičky a koláčku, 

někdo i s pivkem. Žasli jsme nad nádherou obrovské růžové 

zahrady, i když ještě nekvetla a hlídali ji drzí pávi. Nakoukli 

jsme do výstavy ke 300 letům narození Marie Terezie, která je 

k tomuto výročí nově otevřena, a prošli i mnohá jiná zákoutí. 

Vyzkoušeli jsme turistický mikrovláček, který nás provezl 

parkem z centrálního parkoviště k zámku, aby nohy tolik 

nebolely. 

Jen zámecký méďa Jiří někde spokojeně chrupal a 

nedbal na atraktivní tradici chovu medvědů v zámeckém 

příkopu, která je stále udržovaná už od dob výše jmenovaného 

arcivévody, a odmítal se představit Západočechům. U autobusu 

jsme se sešli disciplinovaně včas, abychom se po pěkném dni 

vydali zpět k domovu, kam nás spolehlivě dovezl pan řidič. 

 

Některé zajímavosti z výletu: 

- přídomek d´Este získal arcivévoda již jako 

desetiletý, když zdědil velký majetek po svém příbuzném z 

Itálie za podmínek, že přídomek bude užívat 

- svoji milovanou ženu Žofii Chotkovou si na svém 

otci František Ferdinand „vyvzdoroval“, ale nesměla ona ani 

jejich děti užívat žádný císařský titul 

- arcivévoda byl vášnivým lovcem a sběratelem 

trofejí, svědčí o tom velká sbírka na zámku s pečlivou evidencí 

- pokračoval v tradici chovu medvědů na Konopišti, v 

současné době se chová vzácný druh medvěda ušatého 

himalájského 

- na expozici jubilejní výstavy k 300 letému výročí 

narození Marie Terezie se podílel kurátor Jindřich Forejt, 

bývalý šéf Protokolu Pražského hradu, který sestavil rodokmen 

císařovny a výstavou také provází 

- prapraprapravnuk císařovny Marie Terezie, 

Ferdinand Zvonimír je úspěšným rakouským automobilovým 

závodníkem ve formuli 3 – jeho cílem je kokpit formule 1 

- k rodákům města Benešova patří spisovatel Jan 

Noha, poslanec Václav Krása, olympionička Jitka 

Bartoníčková, zpěvačky Monika Absolonová a Aneta 

Langerová 

- sladovna a pivovar Ferdinand, který založil sám 

arcivévoda, funguje s menšími změnami v technologických 

zařízeních do dnešní doby. Ročně tato ryze česká firma vyrobí 

25 000 hektolitrů piva. 
 

Malé interview z výletu: 

Na otázku: Co se mi dneska nejvíce líbilo, odpověděli 

dotázaní: 

- nejvíce nás zaujalo vybavení zámku, nádherné lustry, 

zdobená kachlová kamna, množství trofejí 

- užila jsem si jízdu turistickým mikrovláčkem 

ochotou jeho obsluhy, trochu mě zklamalo město 

- moc se mi líbila akce k výročí založení pivovaru 

Ferdinand s výstavou naleštěných veteránů 

- vedle nádhery zámku a zámeckého parku se mi líbilo 

ve městě dostatek různých obchodů s pěkným výběrem zboží, 

levné a chutné jídlo v restauracích                       

                                   Tak neváhejte, stavte se  

a podívejte i vy - stojí to za to! 

 

Vítězslava Pospíšilová 

http://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwi36ZWropPUAhVIU1AKHZfRAzUQjRwIBw&url=http%3A%2F%2Ftitanicnewschannel.com%2Fblog%2F2013%2F06%2F&psig=AFQjCNF2LJecBT9zg8aablx20HweYFcMtA&ust=1496084200256587
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Chebská zákoutíčka – Za lázeňským švihákem 

 
Netradičně ve všední den 7. 6. 2017 se deset 

odvážných, natěšených a všehoschopných účastnic, narozených 

v první polovině minulého století, vydalo do mírně vzdálených 

Františkových Lázní pokochat se známými i méně známými, 

ba i neznámými kouty malebných lázní. Prvním překvapením 

byla výluka železniční dopravy z Plesné do Vojtanova, kam 

jsme se svezli autobusem, tam nás čekal vlak, který nás 

drkotavě dovezl do cíle naší výzkumné cesty společně s 

dalšími dychtivci z Německa. Další milá překvapení čekala ve 

Františkových Lázních. Poslechli jsme si vyprávění o historii i 

současnosti města a vzniku lázeňství. Po absolvování cesty z 

nádraží po Hlavní třídě a objevování zadaných cílů turistické 

náplně jsme v Miláně prošli krásný Zrcadlový labyrint a 

Magický válec, otevřený pro veřejnost teprve krátce. Ten 

zdolala každá šikovná účastnice bez zaváhání a osobní újmy. 

Jen za zdařilého smíchu a „nezdvořilého pokřikování“. Trochu 

horší to bylo s pitným režimem lázeňských pramenů – ten se u 

mnohých nekonal, neboť lákala spíše kavárenská nabídka 

kavárny Illusion. A vyhlížený švihák také nikde nečekal, nebo 

jsme o něj nezavadili. Škoda! Snad příště. I přesto jsme si 

středeční dopoledne užili velmi zdařile.   

Vítězslava Pospíšilová

 

Den dětí v Plesné 
 

Měsíc červen mají děti rády. Jednak je to poslední 

měsíc školního roku, ale především slaví svůj svátek. My jsme 

si pro ně proto přichystali „pohádkovou cestu“. Odpoledne 

plné soutěží za sladké 

odměny se konalo u hasičské 

zbrojnice a v areálu školy. Na 

startu děti dostaly od Jeníčka 

a Mařenky soutěžní kartu a 

vydaly se na dalších jedenáct 

stanovišť, která se vesměs 

všechna týkala pohádky O 

perníkové chaloupce. A tak 

děti potkaly dřevorubce, u 

kterého překonávaly cestu po 

dřevěných špalcích, na 

dalších stanovištích 

přikládaly ježibabě do kamen, 

sbíraly lesní plody (korálky), 

věšely perníky zpátky na 

střechu, odkud je shazoval větříček a nebo házely lopatou 

ježibabu do pece. Odměna je čekala nejen na každém stanovišti 

za splněný úkol, ale také na konci cesty, kde dostaly 

perníkovou medaili a malý dárek. Některé stanoviště vytvořily 

organizace města a děti si tak mohly vyzkoušet stříkat 

hasičskou hadicí, střílet ze vzduchovky u myslivců nebo lovit 

rybičky u rybářů. U policistů se děti vžily do pocitů opilého 

člověka, pomocí speciálních brýlí. Další hry si v altánu školy 

připravily ženy ze SPCCH a bylinky z bylinkové zahrádky 

dětem opět představila Mgr. Alena Jelínková. Pro ty nejmenší 

byl připraven skákací hrad. 

Nechyběla zmrzlinka z cukrárny 

Paula a stánek se sladkostmi. Den 

nám trochu pokazil déšť, který sice 

moc dlouho netrval, ale provázely 

ho bohužel blesky, a tak jsme byli 

nuceni z bezpečnostních důvodů 

akci ukončit dříve a stáhnout lidi ze 

stanovišť, především z těch na 

louce za Vilovkou. Děti, které 

s příchodem otálely, už některá 

stanoviště neviděly. Rodiče s dětmi, 

kteří ale přišli včas, si trasu 

s pohádkovými postavičkami stihli 

projít a já doufám, že se jim líbila a 

že si oslavu Dne dětí zopakují  

i příští rok.  

Děkuji všem dobrovolníkům a organizacím za velkou 

pomoc, sponzorům za pamlsky, ZŠMŠ Plesná za zapůjčení 

prostor a SDH Plesná za perfektní spolupráci a zázemí.  

 

Doris Bigasová, MKS Plesná 

 

 

Den dětí v Lomničce 
 

Dne 3. 6. 2017 i u nás proběhla každoroční oslava Dne 

dětí. V letošním roce jsme pro děti připravili pohádkovou 

stezku vesnicí s názvem „Z pohádky do pohádky“, která měla 

deset stanovišť rozmístěných po vesnici. Při startu této stezky 

se nám trochu rozpršelo, ale nakonec se počasí umoudřilo a 

vysvitlo sluníčko. Na děti čekaly pohádkové bytosti s úkoly a 

sladkou odměnou za splnění úkolu, které jim také bylo 

zaznamenáno do osobní kartičky. Bylo vidět, že děti jsou 

spokojené a šťastné. Na konci naší stezky čekalo předání 

sladké odměny za splnění všech úkolů ve formě balíčku a 

perníkové medaile na zub či na památku. K večeru děti čekalo 

opékání vuřtů, hudba a tanec, někteří odvážlivci i za večerního 

deště hráli fotbal. 

Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří se podíleli 

na organizaci, přípravě stanovišť a soutěží, přípravě večerního 

posezení a občerstvení, maminkám a babičkám za upečení 

sladkého pečiva, koláčků a buchet. 

Speciální poděkování patří starostovi města Plesná 

Petru Schallerovi a místostarostovi města Plesná Václavu 

Mlezivovi. 

Největší odměnou pro nás byl dětský smích a radost, 

která byla vidět ještě následující den. Doufám, že se v příštím 

roce sejdeme opět v hojném počtu. 

Eliška Lipovská 

 

 

 

 



Červen 2017                                                                                                   Plesenské noviny                                                                                                                str. 7 

 

Krušnohorská padesátka poprvé 

 
Je 13. 5. 2017, 6.00 hodin ráno a náměstí T. G. 

Masaryka v Kraslicích se začíná plnit závodníky a štěkotem 

psů. V 7.00 hodin tady odstartuje první ročník závodu 

s názvem „Krušnohorská padesátka“, závodu pro běžce, pěší, 

canicrossaře a dogtrekaře v délce 25 km nebo 50 km. 

Jak si závodníci přáli, počasí bylo objednané a bylo 

naprosto luxusní, přes brzké ranní vstávání jsou závodníci 

nadšení, veselí a v očekávání, jaká trasa závodu bude. 

V avizovanou sedmou hodinu ranní pořadatelé 

odstartují veškeré kategorie a přejíždějí do místa cíle, tedy do 

Plesné. 

Závodníci si mohli vybrat trasu dlouhou 25km, 

vedoucí z Kraslic přes Sněžnou, Kostelní, Vysoký kámen, 

hraniční pásmo u Lubů a pak již do Plesné. Nebo trasu 50 km, 

která se na hraničním přechodu u Lubů dělí a pokračuje přes 

Landwüst, Rohrbach, Bad Brambach hraničním pásmem, poté 

do Skalné a z té přes Velký Luh, Lomničku, Vackov a Smrčinu 

do cíle v Plesné. 

Po trase čekalo na závodníky několik občerstvovacích 

stanic, kde se o jejich hlad a žízeň staralo několik 

dobrovolníků, a po celou dobu závodu je na trase hlídala 

záchranná služba Royal Rengers. 

V Plesné čekalo na závodníky luxusní zázemí, za 

které pořadatelé velice děkují paní Doris Bigasové 

z Kulturního střediska Plesná a Sboru dobrovolných hasičů 

v Plesné.  Do cíle přibíhali či přicházeli závodníci v rozmezí od 

cca 9.30 do 22.00 hodin a převážná část závodníků, přes 

obtížnost trasy a vysoké teploty, do cíle dorazila s úsměvem a 

pocitem vlastního vítězství. 

Pořadatelé velmi děkují všem závodníkům, 

dobrovolníkům a sponzorům, bez kterých by nebylo možné 

akci pořádat:  Město Kraslice, Město Plesná, Kulturní středisko 

Plesná, Doris Bigasová, SDH Plesná, město Skalná, Záchranná 

služba Royal Rengers, Zverimex Pajtaš, Euronics Cheb a 

Sokolov, Kafe kafe-fakt dobrý kafe, Paintball Arena Cheb, 

Centrum optimalizace váhy Cheb, pivovar Krušnohor, 

Koloběhsport Plzeň, Skatecycle, Dobře nakoupím, Domácí 

hospic Motýl. 

 Iveta Müllerová, Živé Sokolovsko 

 

 

A jak nejlépe popsat závod, než pohledem několika 

závodníků: 

 

DÍKY za tento nápad a jeho realizaci!!! Super akce, 

dobré značení a trasa po pěkných cestách v naší krásné 

krušnohorské přírodě. Zajistili jste i super počasí, takže 

parádička. Ještě jednou velké díky a těšíme se na další akci.  

Iva Klofandová 

 

Velké díky za perfektně připravenou akci po všech 

stránkách. To nejdůležitější - skvělá trať - opravdu překonala 

mé očekávání. Minimum asfaltu a nádherná místa, jedno za 

druhým, kouzelná zákoutí, která tu má člověk na dosah (dobře, 

na dojezd) a vůbec o nich neví. Počasí společně s nakvetlými 

stromy a pampeliškovými orgiemi tomu dodalo punc naprosté 

dokonalosti. 

 

Ještě jednou moc děkuji za to, že i tady na západě 

někdo něco takového zorganizuje, byť se nedá očekávat účast 

ve stovkách závodníků, jak by tomu bylo někde poblíž Prahy. 

Anna Tichá 

 

Fakt moc pěkná trať! Za mě top přeběh pastvin nad 

Kostelní, tam jsem vážně zapomněla, že běžím a krom toho 

trať tentokrát naměřená fakt přesně, skoro na metr. 

Štěpánka Bartoňová

 

 

Partnerské setkání hasičů 

 
Dne 26. 5. 2017 se v hasičské zbrojnici uskutečnilo 

partnerské setkání mezi členy SDH Plesná a členy hasičského 

sboru z partnerského 

města Pottiga. Po 

příjezdu čekala naše 

kolegy prohlídka naší 

zbrojnice a naší 

výjezdové techniky. 

Během prohlídky 

prováděl velitel jednotky 

Milan Bílek. Nejvíce 

zaujalo naše nejstarší 

výjezdové vozidlo značky 

Škoda, které je ve službě 

více než 40 let. Němečtí 

hasiči kladně hodnotili 

vybavenost naší jednotky, 

která je na vysoké úrovni. 

Při dobrém občerstvení a pivu, které přivezli němečtí 

hasiči sebou, jsme diskutovali o spolkovém životě v Plesné a 

Pottize, o mladých 

hasičích, výjezdové 

činnosti a pořádání 

různých kulturních 

akcích, které naše sbory 

pořádají.  Závěrem 

našeho setkání jsme naše 

kolegy pozvali na Pivní 

fest, na který se již teď 

velmi těší. 

 

Martin Polívka, DiS. 

starosta SDH Plesná 
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Víčka pro Radečka 
 

Již dlouhodobě mají sběrná místa víček problém 

s jejich výkupem. Důvodem nezájmu firem o výkup víček je 

údajně nízká cena ropy. Městu Plesná se ovšem podařilo po 

dlouhé době sehnat odběratele a na vlastní náklady odvezly TS 

víčka do Karlových Varů, kde je firma Recyplast CZ s.r.o. 

vykoupila. Celková váha víček byla 1520 kg a cena 5 Kč/kg. 

Částka pro Radečka je tedy 7600 Kč. Děkujeme všem, kteří 

víčka sbírali.  

Problém s výkupem víček však není jediným 

problémem, další nastává se skladovacími prostory. Do 

nynějška jsme víčka skladovali v bývalé Jednotě, ta se ovšem 

bude bourat a tím o tyto prostory přicházíme. Město 

nedisponuje jinými skladovacími prostory, tudíž už víčka sbírat 

nemůžeme. Navíc vynaložené úsilí se sběrem není až tak 

efektivní, jak bychom očekávali, a tak jsme se rozhodli 

podporovat Radečka jinými způsoby.  

Děkujeme za pochopení 
 

BLAHOPŘEJEME 

 
 

V měsíci květnu 2017 oslavili významné  

životní výročí tito občané: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 
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Bílek Zdeněk 

Němcová Floriana 

Groll Milan 

Dingová Ivana 

Kapusnica Jozef 

Korelus František 

Hošťálková Anna 

Fúričková Marie 

Gunár Gustav 

Glaserová Vlasta 

Lipovská Klára 

Kuželková Jana 

Štěpán Milan 
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